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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 

 

  
Öppen frågestund och information 

Före sammanträdet var det öppen frågestund och allmänheten fick 

tillfälle att ställa frågor och lämna synpunkter till nämndens ledamöter 

och ersättare. 

 

Information: 

 

 Riktlinjer och rutiner för Lex Sarah 

Karin Lindbom, utredare 

 

 Samarbetsprojekt mellan idrottsförvaltningen och Älvsjö 

stadsdelsförvaltning om hälsa och fritid för personer som bor i 

gruppbostäder 

Marika Lahti och Jenny Åhsberger, fritidsutvecklare 

 

____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Torbjörn Erbe (M) utsågs att tillsammans med ordföranden Viktor 

Morawski (MP) justera protokollet, vilket ska måndagen den 31 mars. 

 

____________________ 

 

 

 
§ 2   

Upprop 

Upprop förrättades. Närvaron redovisas i protokollet. 

 

 

____________________  
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 3   

Fastställande av föredragningslista 

Föredragningslistan fastställdes utan ändringar. 

___________________ 

 

 

 
§ 4   

Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll 2014-02-06 justerats den 10 februari. 

 

__________________ 
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§ 5  

Asfaltering av gångstig vid Toffelbacken  
- svar på medborgarförslag 
Dnr 1.2.3.1-2014 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till svar på 

medborgarförslaget.  

 
Ärendet 

Medborgarförslaget innehåller önskemål om att asfaltera en upp-

trampad gångstig mellan Toffelbacken och Pliggvägen i Solberga.  

 

Eftersom stigen inte går på parkmark, utan till största delen över 

Sisabs och Svenska Bostäders fastigheter, föreslår förvaltningen att 

förslaget skickas vidare till dem.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-03-04. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

___________________ 
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§ 6  

Underlag för budget 2015 med inriktning 2016 och 2017 för 
Älvsjö stadsdelsnämnd 
Dnr 1.2.1.116-2014 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden godkänner underlag för budget 2015 med 

inriktning för 2016 och 2017 samt överlämnar ärendet till 

kommunstyrelsen. 

 

2. Denna paragraf förklaras omedelbart justerad. 

 

Majvi Andersson m.fl. (S), Viktor Morawski (MP) och Emelie 

Roxby Schüsseleder (V) deltog ej i beslutet. 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden arbetar aktivt med att lägga fokus på 

verksamhetsutveckling och de resultat som ska uppnås. Därigenom 

bidrar nämnden till att förverkliga vision 2030 om ett Stockholm i 

världsklass. Nämnden redovisar sina strategiska satsningar för att 

bidra till kommunfullmäktiges inriktningsmål under planperioden. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-03-21. 

 

Beslutsgång 

Torbjörn Erbe (M) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut 

och nämnden ställde sig bakom detsamma. 

 

Särskilt uttalande (FP) (C) (M) 

Inga-Lill Persson (FP), Evy Kjellberg (C) och Torbjörn Erbe m.fl. (M) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande.  

 

Vi vill understryka vikten av att de nya riktlinjer, som aviserats i 

stadens  budget för 2014, enligt vilka ålder, oro och ensamhet ska ha 

stor betydelse vid  biståndsbedömning till servicehus. Och att det får 

genomslag i förvaltningens bedömning och planering. 

 
Särskilt uttalande (S) 

Majvi Andersson m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande. 

 

1. att stadsdelsnämnden godkänner föreliggande förslag till riktlinjer 

för verksamhetsplan och budget för 2015 med inriktning för 2016 
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och 2017 och ger förvaltningen i uppdrag att upprätta en 

verksamhetsplan och budget i enlighet med vad som anförs nedan, 

för överlämnande till kommunstyrelsen 

 

2. att återuppbygga ungdomsgårdsverksamheten i Älvsjö 

 

3. att återuppbygga Nätverkshuset som familjecentral 

 

4. att avbryta allt arbete och alla planer på att upphandla, avknoppa, 

utmana och privatisera verksamheter 

 

Vi har under flera år känt oro för den låga ambitionsnivå som finns i 

nuvarande politik. Över  hela staden ser vi sjunkande resultat i skolan, 

ökande arbetslöshet, allt fler med ekonomiskt bistånd, för lågt 

bostadsbyggande, kvalitetsbrister i äldreomsorgen, alltför stora 

barngrupper i förskolan, bristande underhåll på vägar och gator, mm. 

Det spiller över även till Älvsjö. Vi konstaterar att det underlag som 

Alliansen nu arbetat fram för 2015 med inriktning på 2016 och 2017 

inte ger något större utrymme för att utöka verksamheterna i Älvsjö. 

Vi Socialdemokrater har högre ambitioner. 

 

Om Socialdemokraterna haft den politiska majoriteten i staden hade vi 

haft andra ekonomiska förutsättningar för att bedriva verksamhet i 

Älvsjö. Vår ekonomi hade tillåtit att vi storsatsat på barn och unga. Vi 

hade haft mer resurser till de äldre och för satsningar inom 

socialpsykiatrin. Vi hade satsat på en arbetsmarknadspolitik som 

pressat tillbaka den växande arbetslösheten, en arbetslöshet som är 

förfärande hög bland ungdomar. Vi hade satsat på ett Älvsjö där alla 

kan arbeta och växa  

 

Älvsjö fyller en viktig plats i Stockholm – det är en stadsdel under 

stark utveckling. Här byggs och det planeras för ytterligare 

bebyggelse. Vi måste inom de närmaste åren planera för och skapa 

optimala möjligheter för alla dem som vill leva och bo i vår stadsdel. 

Här måste vi se till att vardagen fungerar. Människor ska kunna röra 

sig fritt, ha lätt att nå till arbete, förskolor, skolor, handel och service 

av olika slag, ha tillgång till kulturutbud och fritidssysselsättningar, 

osv. En väl fungerande välfärd ska finnas när någon har behov av 

hjälp och stöd. Äldreomsorgen ska ge de äldre en chans att leva sitt liv 

i värdighet och efter egna önskemål. Barnomsorg och skola, omsorg 

och service till personer med funktionsnedsättning, ekonomiskt 

bistånd för att klara sig och familjen när inget annat står till buds, 

möjligheten att få en bostad, är andra exempel på där det är 

nödvändigt med en väl rustad och väl fungerande stadsdel. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Vi vill bryta alliansens negativa inställning till egen-regi-verksamhet 

och avbryta deras storskaliga satsningar på att sälja ut och avveckla 

denna. Vi vill satsa våra gemensamma resurser på att behålla och 

utveckla våra egna verksamheter. Enheterna ska arbeta med en 

realistisk budget och kunna ta ansvar för verksamhet, ekonomi och 

medarbetare. Vi sätter kvalitet i välfärden först när det handlar om 

barnen i förskolan, de äldres trygghet och ungdomarnas väg mot 

vuxenlivet. Vi sätter kvalitet i välfärden först när det handlar om 

utsatta barn och vuxna.  

 

Älvsjö är en stadsdel som växer. 2013 färdigställdes 169 bostäder och 

inom de närmaste 3 åren beräknas ca 500 bostäder färdigställas. I 

Solberga pågår förtätningar, bl a planeras för 370 lägenheter på 

Solberga bollplan. I kvarteret Kabelverken planeras för ca 1500 

lägenheter. Prognoser pekar på att det 2017 kommer att bo drygt 

28 000 personer här. Vi vill behålla Älvsjös karaktär av villastad och 

vi vill inte, i likhet med alliansen, tillåta byggnation i Solbergaskogen. 

Med vår politik hade Solbergaskogen varit skyddad från exploatering.  

 

I samband med nybyggnation och planering måste också planering 

ske för att ge plats för t ex butiker, hantverkare och småföretagare. 

Tillräcklig mängd barnomsorgsplatser måste planeras in vid varje 

byggprojekt liksom planering för omsorgsboende och boende för 

funktionshindrade. Nybyggnation och befolkningsökning ställer höga 

krav på planering av kollektivtrafiken som samfärdsmedel, 

sträckningar och turtäthet, men också på planering för hur ökade krav 

för biltrafik på vägar och gator och parkeringsmöjligheter ska mötas.  

 

Prognoser visar att det kommer ske en ökning av skolbarn och 

ungdomar. Älvsjö måste planera för att möta en högre efterfrågan på 

kommunala verksamheter som skola, fritidsaktiviteter, kultur, social 

välfärd, mötesplatser av olika slag, äldreomsorg, mm, mm. Förskolor 

måste planeras för att täcka in behovet. Det duger inte att likt alliansen 

möta detta med minskade resurser och besparingar. Tvärtom behövs 

satsningar för att möta människors behov och garantera hög välfärd 

för Älvsjös medborgare.  

 

Förskolan: 

 Förskolan ska ge alla barn en god förberedelse inför skolgången 

 Barngruppernas storlek ska minskas utan att det inverkar på 

antalet personal. En avstämning av barngruppernas storlek ska 

göras två gånger per år  

 Barnomsorgsgarantin ska uppfyllas, så att alla barn får 

förskoleplats inom tre månader från ansökan. 

Barnomsorgsgarantin ska gälla i den stadsdel där barnet bor.  
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 Barnomsorgsgarantin ska även i realiteten omfatta behovet av 

omsorg på obekväm arbetstid och nattetid 

 Formerna för föräldrainflytande och kommunikation mellan 

förskolan och föräldrarna ska utvecklas och förbättras. 

Föräldrautbildning ska erbjudas föräldrar till barn i behov av stöd 

 Formerna för övergången från förskola till grundskola och 

skolbarnomsorg ska utvecklas och förbättras både i kommunala 

och privata förskolor 

 Särskilda satsningar kring språkutveckling och flerspråkighet i 

förskolan ska genomföras 

 Vid all nybyggnation måste förväntat antal förskoleplatser 

inplaneras   

 Förskoleverksamheten ska utveckla strategier och metoder för att 

få med jämställdhet och genusperspektiv i det dagliga 

pedagogiska arbetet 

 Genomföra en uppföljning av vilka konsekvenser 

vårdnadsbidraget inneburit för barnen och för 

förskoleverksamheten 

 Ta fram en handlingsplan för att öka andelen förskolelärare. 50 

procent av personalen ska vara utbildade förskolelärare. 

 I samarbete med utbildningsnämnden genomföra en särskild 

satsning för personal inom våra förskolor som inte har pedagogisk 

utbildning men som vill studera vidare till förskolelärare 

 En kontinuerlig utveckling av verksamheten ska genomföras och 

personalen ska erbjudas kompetensutveckling för att stimuleras 

och utvecklas i sitt arbete 

 Stadsdelen ska kartlägga och redovisa var målen för gruppstorlek 

inte efterlevs och inkomma med handlingsplan, inklusive 

kostnadsberäkningar, om vad som krävs för att uppnå 

målsättningen 

 Tillsammans med utbildningsnämnden kartlägga utemiljöerna vid 

Älvsjös förskolor 

 Vid all planering för nybyggnation måste förväntat antal 

förskoleplatser inplaneras 

 

Barn och unga: 

 Ungdomsgård i Solberga ska byggas och träffpunkt för ungdomar 

i Johan Skytteskolan utvecklas 

 Älvsjö stadsdelsnämnd ska erbjuda barn och unga en bred 

fritidsverksamhet för olika åldrar, behov och intressen 

 Den öppna förskoleverksamheten och parklekarna ska vara öppna 

för alla och verksamheten ska utökas med fokus på att nå fler 

besökare 

 Kristallparken i Solberga ska utvecklas till en upplevelselekpark   
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 Ungdomars inflytande över den egna vardagen ska öka  

 Verka för att få till stånd ett ungdomsråd 

 Alla barn som vill ska få åka på kollo  

 Arbetsformer för att öka ungdomars delaktighet och inflytande 

över den egna vardagen ska utarbetas 

 Rusta upp och underhålla Älvsjös lekparker  

 Simkunnigheten bland barn och unga ska öka 

 Samarbetet mellan det lokala kultur- och föreningslivet, skolorna 

och företagen ska öka 

 Verka för att få en fullvärdig sporthall till Älvsjö 

 Nätverkshuset ska återuppbyggas, Älvsjö ska åter få en 

familjecentral 

 

Äldreomsorg: 

 Alla äldre i kontakt med äldreomsorgen ska ha möjlighet att 

påverka insatsens innehåll 

 Öka valfriheten för de äldre avseende insatserna inom 

äldreomsorgen 

 Personaltätheten ska öka och personalkontinuiteten ska förbättras  

 Kvalitet i all omsorg ska säkras och garanteras 

 De lokala pensionärsråden och förtroenderådens ställning och 

inflytande ska stärkas 

 Anhöriga som vårdar närstående ska erhålla stöd, utbildning och 

avlastning 

 Inleda samverkan med fastighetsägare för att underlätta äldres 

boende i det ordinarie bostadsbeståndet 

 Skapa fler dagverksamheter och träffpunkter för äldre. Öka 

tillgängligheten för träffpunkterna så att även äldre med sämre 

hälsa och funktionshinder kan delta  

 Bevara och utveckla Älvsjö servicehus till ett äldrecentrum med 

utvecklad service  

 Delta i äldrenämndens arbete med att utforma tydliga 

kvalitetskriterier som innefattar så väl brukarupplevelser som 

professionella bedömningar och andra nyckeltal för 

äldreomsorgen  

 Så väl verksamheter i egen regi som upphandlade verksamheter 

ska granskas regelbundet och noggrant utifrån kvalitetskriterierna. 

Verksamheter med undermålig kvalitet ska omedelbart avkrävas 

åtgärder. Avtal med privata utförare ska vara möjliga att sägas upp 

med kort varsel om utföraren bryter mot avtalet  

 Kvaliteten inom äldreboenden ska utvecklas genom att ge ökad tid 

till personal som arbetar med de äldre. Vi vill att man ser över de 

tidsramar som idag är ledande inom hemtjänsten  
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 I samarbete med äldrenämnden utveckla metoder för att öka de 

äldres valmöjligheter när det gäller vilka insatser och stöd som ska 

rymmas inom ramen för biståndsbedömningen 

 Utvärdera om den tid med hemtjänsten som den enskilde får 

motsvarar den äldres behov och biståndsbedömningen 

 I samarbete med äldrenämnden arbeta fram förslag för hur en 

förenklad biståndsbedömning inom i första hand hemtjänsten, kan 

öka inflytande och valmöjligheter för äldre  

 I samarbete med äldrenämnden arbeta fram nya riktlinjer för 

biståndsbedömning av vård- och omsorgsboenden och servicehus 

med utgångspunkt i att de äldres egna behov och upplevelser av 

den egna tryggheten ska vara vägledande.  

 Erbjuda medarbetarna god arbetsmiljö och utvecklingsmöjligheter 

i syfte att garantera personalkontinuiteten 

 Införa och tillämpa en policy för minimibemanning inom 

äldreomsorgsverksamheten. Policyn ska inkludera krav på 

medarbetarnas utbildningsnivå.  

 

Stöd och service till personer med funktionsnedsättning:  

 Personer med funktionsnedsättning ska ha möjlighet till eget 

boende  

 Personer med funktionsnedsättning ska ha möjlighet till arbete 

eller daglig sysselsättning 

 I samband med nybyggnation ska krav ställas om byggande av 

omsorgslägenheter  

 Kvalitet i omsorgerna ska säkras 

 Verksamheten vid Hantverkscaféet Rondellen ska stärkas och 

utvecklas  

 Arbetet för bättre tillgänglighet inom det lokala handels- och 

serviceutbudet ska stimuleras  

 Samverkan med funktionshinderorganisationerna ska stärkas 

 Intensifiera arbetet med att förebygga och bekämpa diskriminering  

 Träffpunkter som ökar möjligheterna till aktivitet och delaktighet 

ska utvecklas 

 Erbjuda meningsfull och individuellt anpassad daglig verksamhet 

för barn och unga med funktionsnedsättning 

 Privatiseringen av ledsagarservisen måste utvärderas 

 

Individ och familj: 

 Barn och unga som lever i riskzonen ska tidigt uppmärksammas 

och i samverkan med andra aktörer ska de och deras familjer 

erbjudas tidiga insatser 

 Samverkan ska öka mellan samhällets olika aktörer för snabb 

hjälp till personer i utsatta situationer 
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 Samverkan med rättsvårdande myndigheter, polis och psykiatrin 

ska öka 

 Skyddade boende för våldsutsatta kvinnor och barn ska öka 

 Utredningskapaciteten ska utökas för snabba och adekvata 

hjälpinsatser  

 Återuppbygga och stärka Nätverkshuset som familjecentral som 

ett led i det förebyggande arbetet   

 Skillnaderna i barns uppväxtvillkor ska utjämnas 

 Nollvision för antal hemlösa i Älvsjö 

 Stärkt barnperspektiv i det sociala arbetet 

 Utreda möjligheterna att hjälpa personer som har små 

hyresskulder som hindrar egna hyreskontrakt 

 Verksamheten för skuldrådgivning ska utvecklas 

 Verksamheten ska bidra till att utjämna skillnaderna i barns 

uppväxtvillkor 

 Stärka upp arbetet med att identifiera och arbeta med våld i nära 

relationer 

 

Ekonomiskt bistånd: 

 Behovet av ekonomiskt bistånd ska minska 

 Alla som söker ekonomiskt bistånd ska behandlas likvärdigt  

 Antalet arbetslösa med ekonomiskt bistånd ska minska genom att 

fler får arbete  

 Utveckla det förebyggande arbetet i stadsdelen för att minska 

behovet av ekonomiskt bistånd 

 Införa rutiner såsom stöd och handledning för särskilt nyanställda 

medarbetare, i syfte att behålla och utveckla stabilitet och kvalitet 

i verksamheten 

 

Arbetsmarknadsåtgärder: 

 Fler Älvsjöbor som idag lever på försörjningsstöd ska få ett jobb 

 Sommarjobb för ungdomar ska öka 

 Samverkan med Jobbtorgen, arbetsförmedlingen, 

försäkringskassan, socialtjänst, flyktingintroduktion och 

vuxenutbildning ska stärkas 

 Arbetslösa med ekonomiskt bistånd ska få hjälp tillbaka till 

arbetslivet genom ett brett spektrum av åtgärder såsom 

utbildningsinsatser, kommunala matchningsfunktioner eller hjälp 

med att ordna praktikplatser 

 Ungdomar är en prioriterad grupp för att få utbildning eller arbete 

 Långtidsarbetslösheten ska minska bland framförallt unga och 

barnfamiljer 

 Arbetsmarknadsåtgärder som utbildning och praktik platser måste 
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ha en klar koppling till framtida arbetsmöjlighet 

 Noga undersöka vilka av stadsdelsnämndens verksamhetsområden 

som inom ramen för satsningen jobb i stället för bidrag, ska kunna 

erbjuda tillfälliga anställningar  

 

Kultur – Föreningsliv – Konsumentvägledning:  

 Kulturutbudet ska stärkas och utvecklas med fokus på barn och 

unga  

 Samarbetet mellan det lokala kultur- och föreningslivet, skolorna 

och företagen ska öka 

 Kultursamordnaren återinförs i syftet att stärka det lokala 

kulturutbudet och utbytet med skolan  

 Samarbetet mellan det lokala kultur- och föreningslivet, skolorna 

och företagen ska öka 

 Träffpunkter som ökar möjligheterna bland äldre till aktivitet och 

delaktighet ska utvecklas 

 Särskilda kultursatsningar på träffpunkterna och Ungdomens Hus 

 Arbete ska inledas för att nå de barn, unga och äldre som inte 

själva hittar till det lokala kulturutbudet  

 Stadsdelsnämnderna skall utveckla verksamheten med 

konsumentrådgivning 

 En kultursatsning ska genomföras på ungdomsgårdar/träffpunkter 

och Ungdomens Hus 

 

Miljö – Stadsmiljö och trygghet:  

 Älvsjöborna ska uppleva ökad trygghet i sin stadsdel  

 Det ska vara rent och snyggt på Älvsjös gator, torg och parker. 

Genomföra kampanjen Håll Älvsjö Rent!  

 Älvsjös park- och naturområden ska vara attraktiva, trygga och 

bidra till livskvaliteten för invånare och besökare  

 Hålla motionsspår, promenadvägar och parker öppna, tillgängliga 

och trygga för alla 

 Arbeta för framtagande av en ny resursfördelningsnyckel som tar 

hänsyn till stadsdelar med stora naturområden 

 Se till att Älvsjöskogen äntligen blir ett naturreservat 

 Solbergaskogen ska skyddas från bebyggelse och annan 

exploatering  

 Noga följa och delta i diskussioner och planering av framtida 

kollektivtrafikdragningar 

 Fortsatt verka för Älvsjövägen helt eller delvis i tunnel 

 Se över parkeringsproblematiken i Älvsjö 

 Älvsjöborna ska kunna röra sig fritt oavsett trafikslag, oavsett 

funktionsnedsättning och oavsett årstid. 
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 Återuppbygga verksamhet av typ Agenda 21och därigenom arbeta 

för ökat miljömedvetande bland Älvsjöborna 

 

Flyktingmottagande  

 Introduktionen ska utgå från individuella förutsättningar och leda 

till självförsörjning och utbildning 

 På försök starta ett mentorsprogram inom flyktingmottagandet 

 

Lokal demokrati  

 Ökat demokratiskt deltagande bland medborgarna i Älvsjö  

 Ökat genomslag av medborgarperspektiv i verksamheterna 

 Stärka och tillvarata Medborgarkontorets nuvarande unikt 

lättåtkomliga plats och använda lokalerna på bästa sätt som gagnar 

medborgarna  

 

Integration och jämställdhet 

 Handlingsplaner för ökad jämställdhet och mångfaldsplaner ska 

hållas aktuella och uppdaterade i alla verksamheter 

 Återuppta projektet Bryggan eller jämförlig verksamhet i 

Nätverkshuset. 

 Uppmuntra människors engagemang och skapa fora för dialog 

med medborgarna kring hur stadens uppgifter och åtaganden ska 

genomföras i Älvsjö 

 I all barn- och ungdomsverksamhet ska ett aktivt arbete ske med 

integrations- och jämställdhetsfrågor 

 

Personalpolitik 

 Fler nöjda medarbetare i våra verksamheter 

 Sjukfrånvaron ska minska 

 Tillsammans med de fackliga organisationerna kartlägga behovet 

och ta fram en plan på hur vi ska få fler heltidsanställda och färre 

timanställda i verksamheterna 

 
Särskilt uttalande (MP) 

Viktor Morawski (MP) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Det är uppenbart att med en ny majoritet i Stockholms stad där 

Miljöpartiet spelar en betydande roll så kommer de kommande årens 

budgetar se ut på ett annat sätt än nuvarande majoritets sista 

budgetunderlag för 2015-2017. 

 

Det man kan konstatera är att majoritetens budget i kronor är 

detsamma över hela planperioden. Detta innebär att nämnden inte 

kompenseras för pris och löneökningar som enligt förvaltningens egna 
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beräkningar handlar om ca 14 miljoner per år. Med andra ord innebär 

majoritetens budget att nämnden ska spara ca 14 miljoner varje år i en 

verksamhet som redan idag skulle behöva ytterligare resurser för att 

även i fortsättningen kunna hålla en hög nivå och ytterligare kunna 

utvecklas. Att förlita sig på effektiviseringar år efter år är inte 

realistiskt om man vill behålla kvalitet i nämndens verksamheter. 

 
Särskilt uttalande (V) 

Emelie Roxby Schüsseleder m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande 

enligt följande. 

 

Det är tydligt att förvaltningen gör sitt yttersta för att erbjuda 

medborgarna en bra service och lokal välfärd. Det är också tydligt att 

fokus för styrande majoritet är kostnadseffektivisering, trots 

verksamheter som är i skriande behov av utökade resurser.  

 

Vänsterpartiet prioriterar annorlunda.  

Vi planerar inte för en minskning i budget utifrån beräknade 

kostnadsökningar. För trots de senaste årens befolkningsökning, det 

ökade antal ärenden och dess behov av insatser – planeras det inte 

idag för en ökad tilldelning. Vänsterpartiets fokus är att avsätta 

resurser utifrån behov – inte att kostnadseffektivisera dem.  

 

Underlaget kan inte ses som annat än en dyster läsning. 

Antalet inkomna ärenden och följaktligen ett ökat behov av insatser 

vad gäller barn, unga och dess familjer ökar. Att planera för en 

prioritering av detta viktiga område när resurstilldelningen inte 

motsvarar denna ökning och en verksamhet som redovisar underskott 

under flera års tid är inte en planering utifrån behov – utan en 

planering som sliter på verksamheten. 

Nettokostnaderna ökar i följande verksamheter och flera av dem har 

dessutom redovisat underskott under flera års tid; 

- För barn, kultur och fritid,  

- äldreomsorg,  

- stöd och service till personer med funktionsnedsättning, 

- socialpsykiatri,  

- arbetsmarknadsåtgärder.  

- missbruks- och beroendevården 

 

Med detta underlag som faktum och dess beräknade kostnadsökningar 

är planen för styrande majoritet att minska budget om ca 14 mkr per 

år och inte att stötta dessa verksamheter som de så väl är i behov av.  

 

Personalomsättningen är som högst i förskolan och så även sjuktalet. 

En möjlig effekt av att det smygs in allt fler barn i grupperna genom 
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kryphål som utvidgade syskongrupper och åldersanpassade grupper. 

Att ta in allt fler barn i takt med att det ställs allt mer högre krav på 

personal utan att sätta in mer resurser sliter på både personal och på 

våra barn. 

 

Att prata om förebyggande insatser är att satsa på våra barn och unga 

innan behoven uppstår. Vi anser att det är kostnadseffektivt i längden. 

Vi satsar också på mer resurser till ovan nämnda verksamheter. Vi 

prioriterar förebyggande arbete t ex den viktiga fritidsverksamheten. 

Vi satsar på våra kommunala verksamheter, som t ex Solberga vård- 

och omsorgsboende och skapar därmed inte oro genom att vilja 

konkurrensutsätta den. 

 

Vänsterpartiet satsar på Älvsjös medborgare, barn, unga, familjer, 

vuxna och äldre   

Vi satsar på att öka budget genom att tilldela resurser efter behov. Vår 

fokus är inte effektiviseringar – det är behovet och inte vinstsyftet 

som ska styra.  

 

Vidare anser Vänsterpartiet att Älvsjö stadsdelsnämnd; 

· är i behov av kommunal utförare för hemtjänst 

· är i behov av både fler och olika mötesplatser för ungdomar, både 

för yngre som för äldre. En flytt av ungdomens hus till det nya 

bostadskvarteret Kabelverket innebär inte per automatik att 

oroligheterna bland ungdomarna försvinner. 

· inte ska planera för att konkurrensutsätta det kommunala och mycket 

populära Solberga vård- och omsorgsboende 

· ska verka för att Älvsjö har en egen ungdomsmottagning i området 

· ska ha familjebehandlare i kommunal regi 

· ska verka för att Solbergaskogen och Älvsjöskogen blir naturreservat 

· ska verka för en förbättring av den hårt trafikerade Älvsjövägen 

· ska ha ansvar för snöröjning och barmarksrenhållning  

· verka för en helhetssyn och stadsplanering av Solberga 

· ska samarbeta och verka för en utökad kollektivtrafik i takt med 

kommande nybyggnationer 

 

I övrigt hänvisar vi till vänsterpartiets budget i kommunfullmäktige. 

 

________________ 
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§ 7  

Kvalitetsgarantier för verksamhetsområdena barn, ungdom 
och vuxna samt äldre och funktionsnedsatta 
Dnr 1.2.1.13-2014 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden fastställer enheternas förslag till 

kvalitetsgarantier för 2014. 

 
Ärendet 

Enheterna inom verksamhetsområdena barn, ungdom och vuxna samt 

äldre och funktionsnedsatta har tagit fram kvalitetsgarantier med 

åtaganden för 2014. Garantierna har tagits fram med utgångspunkt 

från stadens budget, nämndens mål för verksamhetsområdena, 

brukarundersökningar samt enheternas tidigare uppföljningar och 

resultat.  

 

Kvalitetsarbetet inom nämndens verksamheter utförs i enlighet med 

stadens kvalitetsstrategi och är väl förankrat inom verksamheterna. 

Förvaltningsledningens bedömning är att enheternas åtaganden med 

tillhörande arbetssätt stämmer väl överens med fullmäktiges 

prioriterade inriktningar och mål för verksamhetsområdena samt med 

nämndens mål. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-02-10. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

27 MARS 2014 

BLAD 18 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 8  

Tillsyn av försäljning av folköl och tobak i Älvsjö,  
redovisning 2013 samt tillsynsplan 2014 
Dnr 1.3.1.47-2014 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden godkänner redovisning 2013 och tillsynsplan 

2014. 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden är ansvarig för tillsynen av folkölsförsäljning och 

försäljning av tobaksvaror inom sitt geografiska ansvarsområde. I 

detta ärende redovisas resultatet av den tillsyn som 

stadsdelsförvaltningen utfört under 2013 samt tillsynsplan för 2014. 

 

Inom stadsdelsnämndens geografiska ansvarsområde finns totalt 16 

försäljningsställen, 10 som säljer både folköl och tobaksvaror, 5 som 

säljer enbart tobaksvaror samt 1 restaurang som säljer enbart folköl. 

Den folkölsförsäljning som sker på restauranger, som även har vin- 

och spriträttigheter, omfattas inte av nämndens tillsynsansvar.  

 

Det har genomförts 19 tillsynsbesök under 2013. Samtliga butiker 

uppfyller de krav som ställs för försäljning och inga anmärkningar har 

gjorts. 

 

Tillsynsbesök kommer att göras hos samtliga försäljningsställen under 

våren 2014. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-02-14. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

_______________________ 
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§ 9  

Lokala rutiner Lex Sarah 
Dnr 1.2.2.79-2014 

Beslut 

 

 Älvsjö stadsdelsnämnd fastställer förvaltningens förslag till 

rutiner för lex Sarah. 

 
Ärendet 

Kommunfullmäktige i Stockholms stad beslutade i juni 2013 om 

riktlinjer för lex Sarah. Dessa riktlinjer gäller tillämpningen av 

bestämmelserna om lex Sarah i socialtjänstlagen (SoL) och lagen om 

stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). Med lex Sarah 

avses de regler om vissa skyldigheter för anställda att rapportera och 

för dem som bedriver verksamhet att åtgärda när det gäller 

missförhållanden och påtagliga risker för missförhållanden i 

verksamheten. I Stockholms stad är det de nämnder som handlägger 

eller utför någon form av verksamhet enligt socialtjänstlagen eller 

LSS som omfattas av dessa bestämmelser.  

 

Förvaltningen har i enlighet med stadens riktlinjer tagit fram lokala 

rutiner för lex Sarah vilka ersätter de preliminära rutiner som tagits 

fram av förvaltningen efter nämndens beslut i juni 2011. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-02-12. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

___________________ 
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§ 10  

Ändringar i delegationsordningen avseende äldre och 
funktionsnedsatta 
Dnr 1.1.84-2014 

Beslut 

 

 Delegationsordningen fastställs med föreslagna förändringar. 

 
Ärendet 

Delegationsordning för Älvsjö har fastställts av stadsdelsnämnden 

2013-08-29 och reviderats vid ett tillfälle därefter.  

 

Den nu föreslagna revideringen av delegationsordningen omfattar 

förändringar i avsnitt 6 Äldreomsorg och stöd och service till personer 

med funktionsnedsättning och är föranledda av bl.a. ny 

tillsynsmyndighet, förändrad lagstiftning, annan organisation samt 

översyn av delegationsnivån inom förvaltningen.   

 

Förslaget innefattar även en revidering av de punkter som berör Lex 

Sarah och beror på att kommunfullmäktige i juni 2013 fastställde nya 

riktlinjer för Lex Sarah.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-03-10. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

____________________ 
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§ 11  

Förlängning av driftentreprenad för Älvsjö 
servicehusrestaurang samt matleveranser till solberga vård- 
och omsorgsboende 
Dnr 2.2.7-2014 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden beslutar om förlängning av entreprenadavtal 

för drift av Älvsjö servicehus-restaurang samt matleveranser till 

Solberga vård- och omsorgs-boende för perioden 2014-08-01 – 

2015-07-31. 

 
Ärendet 

ISS Facility Services AB har sedan 2006-08-01 varit anbuds-

upphandlade att för två på varandra följande avtalsperioder dels driva 

Älvsjö servicehusrestaurang på entreprenad, dels leverera mat till 

Solberga vård- och omsorgboende. Den andra avtalsperioden löper ut 

2014-08-01 med möjlighet till ett års förlängning till 

2015-07-31. Under hösten 2013 har förvaltningen följt upp 

verksamheten och tillsammans med entreprenören tagit fram och 

genomfört en handlingsplan för utveckling av matkvaliteten. Vid 

uppföljningsbesök i februari 2014 har konstaterats att servicenivån är 

god och maten är mer varierad och smakar bättre. Förvaltningen 

föreslår således stadsdelsnämnden att entreprenadavtalet förlängs med 

ett år för perioden 2014-08-01 – 2015-07-31. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-02-24. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

___________________ 
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§ 12  

Ändrade riktlinjer för tobaks- och folkölstillsynen samt 
kontroll av receptfria läkemedel 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 329-1800/2013 
Dnr 1.5.1.603-2013 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 
Ärendet 

Socialnämnden har upprättat förslag till ändrade riktlinjer för tobaks- 

och folkölstillsyn samt kontroll av receptfria läkemedel. 

Kommunstyrelsen har skickat ärendet på remiss till samtliga 

stadsdelar innan det ska föreläggas kommunfullmäktige för beslut. 

 

Det som framförallt berör stadsdelen är förslaget att återinföra 

kontrollköp som metod i tillsynsarbetet, vilket förvaltningen 

tillstyrker. Det föreslås också en höjning av avgifterna samt att ny 

tillsynsavgift tas ut för tillsyn av försäljningsställe vid ägarbyte.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till föreslagna nya riktlinjer och 

tycker det är motiverat med en avgiftshöjning för tillsynen. 

  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-02-18. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

_____________________ 
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§ 13  

Förslag till strategi för att motverka hemlöshet i 
Stockholms stad 2014-2019 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 3225-1801/2013 
Dnr 1.5.1.602-2014 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

2. Denna paragraf förklaras omedelbart justerad. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat remiss om Förslag till strategi för att 

motverka hemlöshet i Stockholms stad 2014-2019 till bl.a. samtliga 

stadsdelsnämnder för yttrande. 

 

Strategin ska gälla 2014-2019. Mål och delmål i strategin ska följas 

upp genom indikatorer i ILS-systemet. Utvärdering i sin helhet görs 

2017. 

 

Förvaltningen är positiv till den förslagna strategin men anser att vissa 

delar i strategin behöver förtydligas. Den har en tydlig struktur med 

övergripande mål samt mål och delmål för olika målgrupper.  Det 

förebyggande arbetet lyfts fram som särskilt viktigt. Målet för den 

enskilde är ett eget boende och alternativet är att hitta så 

stadigvarande boendelösningar som möjligt.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-03-03. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande (MP)(V) 

Viktor Morawski (MP) och Emelie Roxby Schüsseleder m.fl. (V) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Det har länge funnits en konsensus bland alla partier i både riksdagen 

och Stockholms kommunfullmäktige att barn inte ska vräkas från sina 

hem. Detta är nu som bortblåst i förslaget till strategi för att motverka 

hemlösheten i Stockholms stad. Ingenting alls sägs om noll vräkningar 

av barnfamiljer, något det tidigare funnits en bred samsyn om att det 

är ett viktigt mål. Det finns inte ens något delmål eller övergripande 
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mål om att färre barnfamiljer än idag ska vräkas från sina hem. I 

stället sätts delmål om att en barnkonsekvensanalys ska göras inför en 

avhysning (vräkning) av en barnfamilj, och att barnfamiljer som 

vräkts ska erbjudas en ”återbesökstid inom 5 dagar” efter att 

vräkningen verkställts. Detta är inga höga ambitioner. 

 

Genomgående i förslaget till strategi saknas kvantitativa mätbara 

delmål och övergripande mål. Ingenting sägs om hur mycket 

hemlösheten kan förväntas minska bland olika målgrupper, på kort 

eller på lång sikt. Det finns inget mål alls om att antalet vräkningar, 

eller ansökningar från Kronofogden om vräkningar, ska minska och 

följaktligen inte heller något om i vilken omfattning de skulle kunna 

minska. I stället står det diffust att stadens vräkningsförebyggande 

arbete ska ”intensifieras”. 

 

I förslaget påpekas det starka sambandet mellan egenförsörjning och 

möjligheten att erhålla/behålla en bostad. Samtidigt finns endast ett 

vagt mål om att ”verka för att antalet hemlösa personer i 

sysselsättning ökar”. Det är en brist att strategin avgränsas till i 

huvudsak socialtjänstens insatser. Hemlöshet är i första hand en 

bostadspolitisk fråga, och det skulle behövas ett större helhetsgrepp 

och ansats till en bredare strategi, där fler berörda parter (andra 

fackförvaltningar och bolag, Arbetsförmedlingen m.fl.) involverades. 

 

Inte ens när det gäller Bostad först är förslaget till strategi tydligt, trots 

de goda erfarenheter som hunnit göras i Stockholm. Huruvida 

”Trappan-modellen” eller ”Bostad först” är att föredra beskrivs som 

någonting som främst forskarna diskuterar. Det görs inget 

ställningstagande om att staden borde satsa mer på Bostad först. Trots 

att forskning entydigt visat att en fast bostad i själva verket ofta är en 

förutsättning för att en person ska kunna ta tag i eventuella andra 

problem som missbruk eller psykisk ohälsa. 

 

Ytterligare en brist är att relevanta brukarorganisationer och personer 

med egen erfarenhet av hemlöshet inte verkar ha involverats i 

framtagandet av strategi. Om så har skett är det i vart fall inget som 

framgår av ärendet. 

 

__________________ 
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§ 14  

Detaljplan för 370 nya lägenheter vid Solberga bollplan 
- remiss från stadsbyggnadskontoret, S-Dp 2010-09850 
Dnr 1.5.3.12-2014 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande  

som svar på remissen.  

 
Ärendet 

Syftet med planen är att bygga bostäder på och i anslutning till nu-

varande Solberga bollplan. 370 lägenheter planeras i lamellhus om 4-5 

våningar, samt ett 11-vånings punkthus. För att ersätta Solberga 

bollplan anläggs en ny elvamanna fotbollsplan med konstgräs ne-

danför Pliggvägen. 

 

Förvaltningen är positiv till en utbyggnad av fler bostäder i Solberga 

och en ny bollplan med konstgräs. Det som saknas är en tydlig 

beskrivning av områdets naturvärden idag och hur grönytor och 

lekytor som försvinner ska kompenseras. Förvaltningen avråder från 

en eventuell sammankoppling av gatunäten i Solberga och Västberga, 

och föreslår att angöringen med bil till den nya bollplanen ska ske från 

industriområdet istället för från Folkparksvägen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-03-06. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande (S) 

Majvi Andersson m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande. 

 

Förvaltningen har gett ett bra och balanserat yttrande som vi till 

största delen instämmer i.  

 

Stockholm växer och behovet av bostäder ökar dramatiskt. 

Socialdemokraterna är i huvudsak mycket positiva till byggnation vid 

Solberga bollplan. Den nya bollplanen med konstgräs och nytt 

klubbhus kan även komma Solbergaskolan till godo. Vi skulle kunna 

tänka oss någon form av verksamhet som integrerar skola och 

förening. Det finns en stor utvecklingspotential i kombinationen skola 

– idrottsplats – fotbollsförening.  
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Precis som förvaltningens förslag till yttrande avråder vi 

Socialdemokrater från en eventuell sammankoppling av gatunäten i 

Solberga och Västberga. Vi vill inte heller att angöringen med bil till 

den nya bollplanen ska ske från Folkparksvägen. Det skulle medföra 

en onödigt stor ökning av biltrafik genom Solberga. Det skulle även 

påverka barnens väg till Solbergaskolan och bollplanen. Vi anser att 

en bättre lösning är att biltrafiken till bollplanen går via 

Lerkrogsvägen. Dessa synpunkter har även framförts till 

Stadsbyggnadskontoret från boende i området och Solberga Bollklubb 

(den 17 februari 2014).  

 

Den parkeringsutredning som är genomförd för Solberga bollplan 

(Dnr 2010-09850) visar att det finns en risk för ökad belastning på 

kringliggande gator om parkeringsplatserna vid bollplanen inte räcker 

till. Det är ett ytterligare skäl att styra trafiken till bollplanen via 

Västberga och Lerkrogsvägen.  

 
Särskilt uttalande (V)(MP) 

Emelie Roxby Schüsseleder m.fl. (V) och Viktor Morawski (MP) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Planen har en förhållandevis bra grund för att möta det stora behov 

som finns av hyresrätter. Det är också mycket positivt att Solberga 

bollplan rustas upp med bland annat konstgräs, tillhörande 

multisportplan och friidrottsytor.  

 

Förvaltningen lyfter också fler viktiga aspekter som behöver granskas 

innan planen kan tas i anspråk såsom; 

 

- En tydlig beskrivning av områdets naturvärden  

- Kompensation av grön- och lekytor 

- Att gatunäten mellan Solberga och Västberga inte 

sammankopplas. Dels för att motverka att tung bilism väljer att 

köra genom Solberga och dels med tanke på alla de barn som går 

denna väg till Solbergaskolan. 

- Att utformning av lekplats, parkmark och skolgård görs i 

samarbete med skola och stadsdelsförvaltning, och då även med 

tanke på den förskola som det finns planer på att bygga på 

skolgården. 

 

Barns rörelse i fokus - Det är olyckligt att barnens bästa inte har fått 

stå mer i fokus för denna plan och att deras lekyta därmed påverkas. 

Det mest fördelaktiga hade varit att rusta upp bollplanen på plats för 

att värna om den möjligheten till spontanlek som finns idag, vilket 

även lyfts i barnkonsekvensanalysen. Den nya placeringen av 
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bollplanen kommer att innebära att denna möjlighet försvinner. Att gå 

fram och tillbaka till denna plats med en grupp barn behöver en helt 

annan typ av planering mot idag. Även de planer som finns att 

upprätta en förskola på skolgården kommer innebära en begränsning 

av deras lekyta. Två faktorer med andra ord som inte sätter barns 

möjlighet till rörelse i fokus.  

 

Bostadsrätternas placering - Vi anser att placeringen av 

bostadsrätterna är olycklig där känslan av en borg infinner sig. Med 

tanke på de 347 000 personer som står i kö och efterfrågar hyresrätter 

(10 års väntetid i Solberga) – är byggandet av hyresrätter mer 

relevant. 

 

Värna om vår natur - Vi motsätter oss eventuell påverkan av områdets 

naturvärden som behöver tydliggöras i nuvarande plan. 

 

Prioritera kollektivtrafiken - Redan idag får folk inte plats på 

överfulla bussar, det är därför av stor vikt att kollektivtrafiken utökas 

innan byggnation påbörjas. 

 

Trygga Folkparksvägen - Planen innebär en ytterligare ökning av 

trafiken. Folkparksvägen är i behov av fler säkra övergångsställen och 

att hastighetsbegränsning råder på hela vägen. 

 

Samlad bedömning av Solberga - Samhällsplanera hela Solberga för 

samlad bedömning, en bred miljöbedömning och helhetssyn av 

området. T ex är antalet lägenheter på denna yta alldeles för stor – så 

tätt finns inga hus i Solberga placerade. Det finns heller inget hus som 

är 11 våningar högt. I Solberga finns det även inga hus som har 

portarna vända mot Folkparksvägen och för att passa in i befintlig 

miljö ska därför portarna ej förläggas mot Folkparksvägen. Detta är 

också viktigt ur ett barnperspektiv. 

 

Kaféer - Planera för kaféer och mötesplatser mm, vilket idag saknas 

och finns behov av i Solberga. 

 

Västberga industriområde - Detta område kan bli en bra övergång till 

en fortsatt utbyggnad med bostäder, på sikt, i angränsande Västberga 

industriområde. 

 

____________________ 
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§ 15  

Stockholms stads kemikalieplan 2014-2019 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 01952/2013 
Dnr 1.5.1.14-2014 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande  

som svar på remissen.  

 
Ärendet 

Stockholms stads kemikalieplan formulerar en vision för stadens 

kemikaliearbete: Giftfritt Stockholm 2030 – kemikaliearbete i 

världsklass. Planen innehåller totalt 43 åtgärder för att leda arbetet 

mot att nå visionen om en giftfri stad. Barns och ungdomars livs-

miljöer är ett prioriterat område.  För att hjälpa stadens verksamheter i 

arbetet med kemikalier föreslås att ett Kemikaliecentrum inrättas på 

miljöförvaltningen. 

 

Förvaltningen anser att kemikalieplanen är väl genomarbetad med 

många konkreta och bra åtgärder. Det föreslagna Kemikaliecentret 

kan förhoppningsvis erbjuda det stöd förvaltningen har saknat och för-

valtningen medverkar gärna i det planerade projektet om kemikalier i 

förskolan. Förvaltningen betonar avslutningsvis att ett databaserat 

rapporteringssystem för kemikalier måste bli användarvänligt för att 

inte motverka sitt syfte. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-03-06. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande (S) 

Majvi Andersson m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande. 

 

Kemikalieplanen är bra och har vårt fulla stöd. Det är också bra att 

den utarbetas i tillsammans med andra större städer i landet. Planen 

ligger i linje med vad (S) har drivit. Kemikalieplanen passar väl in i 

det svenska arbetet att genomföra EU:s kemikalielagstiftning Reach. 

Reach är nämligen ännu inte i hamn eftersom motståndet fortfarande 

är stort inom vissa industrikretsar. Amerikansk kemikalieindustri 

lobbar mycket aggressivt för att försvaga Reach, inte minst inom 

ramen för förhandlingarna om det s. k. Transatlantic Partnership for 
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Trade and Investments.  

Kommissionens arbete med att ta fram vetenskapliga kriterier för 

hormonstörande ämnen har också försenats mycket kraftigt till följd 

av hårt motstånd från kemiindustrin.  

 

Staden bör därför ta initiativ till att utarbeta ett internationellt 

informationsmaterial och dessutom bjuda in intresserade städer i andra 

EU-länder till att följa arbetet. Ju fler aktörer som driver en liknande 

linje som Stockholm, desto större blir trycket att verkligen genomföra 

Reach i dess ursprungliga intentioner. Ett framgångsrikt 

kemikaliearbete kommer att leda till mycket konflikter. Förvaltningen 

måste därför välja sin första strid med omsorg så att man är säker på 

att vinna.  

 

Genomförandet kommer att ställa mycket stora krav på kompetens 

och resurser för både juridik och kemikalier. Risken för utdragna 

juridiska processer skall inte underskattas och staden kan behöva 

driva frågor ända upp i EU-domstolen, Vi är inte övertygade om att de 

medel som ställs till förfogande kommer att räcka men är beredda att 

avvakta kommande utvärderingar.  

 

Det är bra att Kemikaliecentrum skall få ett vetenskapligt råd och det 

är bra att miljöövervakningen fördjupas och utökas. Vi tror emellertid 

att miljöövervakningen bör utvecklas ytterligare. Kemikaliecentrum 

och dess vetenskapliga råd bör få i uppdrag att lägga fram ett förslag 

till hur i första hand halterna av utfasningsämnen utvecklas i barns 

och nyföddas blod mm. Sådan information kommer att ha ett mycket 

stort övertalningsvärde i kemikaliearbetet. Vilket företag kommer att 

vilja fortsätta att sälja produkter till Stockholms kommun som 

innehåller kemikalier som också återfinns i t ex navelsträngsblod?  

 
Särskilt uttalande (MP) (V) 

Viktor Morawski (MP) och Emelie Roxby Schüsseleder m.fl. (V) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Vi ser mycket positivt på att förlaget till kemikalieplan äntligen är 

färdigt och tycker att många viktiga delar av stadens kemikaliearbete 

har tagits med. Vi är också mycket nöjda över att barns exponering för 

kemikalier har fått en central roll i förslaget. Vi välkomnar att 

ambitionerna åter höjs, sedan Miljömiljardsprojektet "Nya gifter – nya 

verktyg" (2004-2008) avslutades. 

 

Vi instämmer helt i prioriteringen att minska barns exponering för 

skadliga kemikalier, men anser därutöver att utfasning av persistenta 

och bioackumulerande ämnen och användningen av giftfria 
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byggmaterial bör vara viktiga områden att arbeta med då dessa två 

områden kan ge skadlig påverkan på mycket lång sikt, och blir svåra 

att hantera när problem uppstår. Inom dessa tre områden (barn, 

byggmaterial och persistenta kemikalier) är det extra viktigt att ”ska-

krav” ställs och att man undviker formuleringar som ”bör inte 

användas” då detta kommer försvåra uppföljning och eventuell påföljd 

om kraven inte följts. Vi anser också att det är extra viktigt att 

försiktighetsprincipen används inom dessa prioriterade områden. 

 

Även vid olika typer av upphandling är ”ska-krav” att föredra framför 

”bör” och ska göras i de fall där det finns laglig möjlighet. Staden bör 

verka för utökade möjligheter att ställa sådana krav. Staden är 

dessutom en så stor aktör att det kan vara befogat med riktade 

teknikupphandlingar, ibland tillsammans med andra kommuner. 

Upphandlande förvaltning eller bolag måste få tydliga riktlinjer med 

beskrivning av vad som inte ska upphandlas, och vilka miljökrav som 

ska ställas då det annars kan vara mycket svårt att ställa någon till 

svars vid en uppföljning av de ställda kraven. Uppföljning av kraven 

är mycket viktig och vi vill speciellt trycka på vikten av påföljd om 

kraven inte har följts. 

 

Vi anser att det är viktigt att staden ska kunna sätta en högre standard 

för kravställande och att man t.ex. ska kunna exkludera ämnen som 

ännu inte hunnit uppföras på några listor om man bedömer att det kan 

finnas risker med dessa. Staden är en stor aktör som har stor inverkan 

och bör därför gå före. Staden har också många underaktörer som 

också kan behöva tydlighet. Därför anser vi att kemikalieplanen 

kommer vara viktig som ett basalt övergripande dokument för att styra 

stadens alla verksamheter, men att starkare krav kan komma att ställas 

inom specifika viktiga områden, exempelvis för byggmaterial eller för 

upphandling av inredning och utrustning inom skolor och förskolor. 

Vid en miljödiplomering av förskolor kan t.ex. en tydlig grupp 

uppställda mål och riktlinjer prickas av och därmed ge en större 

tydlighet för förskolans ledning och för föräldrar till barnen på 

förskolan. T.ex. kan det behövas en saneringsplan för utfasning av 

ftalater där barn vistas. 

 

Det är viktigt att Kemikaliecentrum finns tillgängligt med stöd och 

hjälp och kan tillhandahålla styrdokument för att hjälpa verksamheter 

att fasa ut produkter och material som kan innehålla skadliga ämnen. 

Stadens kemikaliearbete bör tydligt lyfta fram förslag på åtgärder på 

nationell eller EU-nivå, där sådana behöver för bättre måluppfyllelse. 

Ett exempel är skatter på farliga ämnen som inte kan förbjudas, där 

det finns alternativ som inte kommer till användning av kostnadsskäl. 
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Vi anser att man bör överväga hur information som inhämtats genom 

tillsyn, upphandling eller på annat sätt om farliga ämnen i bestämda 

produkter kan göra mer lättillgänglig för hushåll, småföretag och 

andra brukare samt föreningar och andra medkommunikatörer. Vi 

anser att staden bör fördjupa samarbetet med ideella 

miljöorganisationer om kemikaliefrågor. Då kemikalieområdet snabbt 

kan förändras och då planen är ny och oprövad anser vi att det är 

viktigt att efter 2 år ha en genomgång av möjliga problemområden 

och möjlighet till en eventuell revidering av kemikalieplanen. 

 

Förutom de kemikalier som ”importeras” till staden med varor och 

produkter som vi använder finns det även skadliga ämnen som kan 

bildas av stadens egen verksamhet. Exempelvis kan linoljeprodukter 

ge upphov till förhöjda halter av formaldehyd och fuktskadad betong 

kan avge organiska ämnen som kan ge hälsoeffekter i inomhusmiljön. 

Andra exempel där stadens egna verksamheter kan ge avtryck på 

miljön är t.ex. fjärrvärmeproduktion och avloppshantering. 

Sopförbränning leder t.ex. till bildning av dioxiner, speciellt vid för 

låg temperatur och användning av hypoklorit i för rening av nya 

membranfilter i avloppsreningsverk ger upphov till bildning av 

persistenta klororganiska föreningar, vilket t.ex. kan undvikas genom 

att byta ut hypoklorit mot väteperoxid. I dessa fall är det viktigt att 

staden har kunskap om dessa processer och arbetar proaktivt med 

information och tillsyn för att minska risken för bildning och 

frisättning av dessa skadliga ämnen, både för en förbättrad 

inomhusmiljö, och för att förhindra utsläpp av skadliga ämnen till 

mark eller vatten. 

 

Vi anser att kemikalieplanen är ett bra grunddokument, men det är 

också tydligt att planen är en start och inte en lösning. Arbetet 

kommer att starta med godkännandet av planen. Kemikaliecentrum 

kommer att få en enorm uppgift att lösa och det kommer behövas 

koordination, resurser och hjälp utifrån för att kunna nå målet om ett 

giftfritt Stockholm. Precis som med staden miljöprogram kommer det 

finnas ett stort behov av att samordna och informera stadens nämnder 

och bolag om innehållet i planen. Nya underdokument för styrning 

och uppföljning kommer att behöva tas fram. Vi efterlyser också en 

stor tydlighet i styrdokumenten, för att uppnå en bättre 

användarvänlighet. Vilka kemikalier får inte användas, var gäller 

specifika riskbedömningar, när kan undantag beviljas, hur kommer 

arbetet att följas upp? Även arbetet mot allmänhet och företag 

kommer att bli krävande. Det är därför av största vikt att 

kemikaliecentrum tilldelas tillräckliga resurser och att finansieringen 

tryggas på längre sikt. 
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Vi måste starta nu och inte sedan. Det är viktigt att visionen om ett 

Giftfritt Stockholm inte bara stannar vid en vision. 

 

____________________ 
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§ 16  

Ansökan om serveringstillstånd för restaurang Bakfickan 
- remiss från tillståndsenheten, SoN 9.1-03432/2014 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden beslutar tillstyrka ansökan från Fredrik 

Eriksson Restaurang AB om serveringstillstånd på restaurang 

Bakfickan i såväl restaurang som uteservering måndag till 

söndag kl. 11:00 till 22:00. 

 

2. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 
Ärendet 

Socialnämndens tillståndsenhet har inkommit med en begäran om 

yttrande över ansökan om stadigvarande serveringstillstånd från 

Fredrik Eriksson Restaurang AB avseende restaurang Bakfickan på 

Stora Kvinns väg Växthus 13-14. Ärendet avser nytt tillstånd för 

servering till allmänheten i såväl restaurang som uteservering måndag 

till söndag kl. 11:00 till 22:00.  

 

Stadsdelsnämnden ska som remissinstans främst yttra sig över det 

som är av lokalt intresse och bedöma eventuella sociala olägenheter 

som finns eller kan befaras uppstå eller i övrigt beträffande 

restaurangens läge i stadsdelen.  

 

Fredrik Eriksson Restaurang AB driver sedan tidigare Långbro 

värdshus och planerar nu att i parken på platsen för det tidigare 

växthuset öppna restaurang Bakfickan. Förvaltningen ställer sig 

positiv till ansökan och föreslår nämnden att tillstyrka ansökan. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-03-06. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

__________________ 
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§ 17  

Ekonomisk månadsrapport 

Ekonomichefen Ingela Kristiansson redogjorde muntligt för det 

ekonomiska utfallet per februari månad. 

 

________________ 
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§ 18   

Bostad med särskild service Socialpsykiatri 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna. 

 
Ärendet 

Stockholms stads funktionshinderinspektörer har till uppgift att, 

utifrån kommunstyrelsens instruktioner, granska kvalitet i 

biståndsbedömda insatser, enligt SoL och LSS, som ges till personer 

med funktionsnedsättning.  

 

Inspektörerna har under 2013 granskat handläggning och 

dokumentation av insatsen särskilt boende, med fokus på uppföljning, 

inom funktionshinderområdet och socialpsykiatrin. Granskningen 

redovisas i rapport nr 9 upprättad i november 2013. 

 

____________________ 
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§ 19  

Funktionshinderinspektörernas årsrapport 2013 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna. 

 
Ärendet 

Funktionshinderinspektörerna har sammanställt sin årsrapport för 

verksamhetsåret 2013 som redovisar erfarenheter från 

granskningsarbetet, liksom frågor av betydelse för personer med 

funktionsnedsättning i Stockholms stad. 

 

____________________ 
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§ 20  
Patientsäkerhetsberättelser 2013 för äldreomsorgens 
särskilda boenden i kommunal regi och på entreprenad 
Dnr 1.1.76-2014 

 

Beslut 

 

 Älvsjö stadsdelsnämnd lägger patientsäkerhetsberättelser 2013 för 

äldreomsorgens särskilda boenden i kommunal regi och på 

entreprenad till handlingarna. 

 
Ärendet 

Patientsäkerhetslagen syftar till att främja hög patientsäkerhet inom 

hälso- och sjukvården genom att minska antalet vårdskador och 

tydliggöra vårdgivarens ansvar. För att uppfylla kraven i 

patientsäkerhetslagen är vårdgivaren skyldig att senast den 1 mars 

varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse där det ska framgå hur 

patientsäkerhetsarbetet har bedrivits under föregående kalenderår, 

vilka åtgärder som har vidtagits för att öka patientsäkerheten och vilka 

resultat som har uppnåtts.  

 

I Älvsjös stadsdelsområde är stadsdelsnämnden ansvarig vårdgivare 

för hälso- och sjukvården på Solberga vård- och omsorgsboende och 

Älvsjö servicehus. Nämnden är även ytterst ansvarig vårdgivare för 

Kristallgårdens vård- och omsorgsboende som drivs på entreprenad av 

Vardaga.  

 

Samtliga verksamheter har upprättat en patientsäkerhetsberättelse som 

beskriver hur patientsäkerhetsarbetet bedrivits under 2013.  

Patientsäkerhetsberättelsen finns tillgänglig i respektive verksamhet 

sedan den sista februari för den som vill ta del av den.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-02-24. 

 

____________________ 

 

 

 
 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

27 MARS 2014 

BLAD 38 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 21  
Boendeplanering för äldre i regionen Västra Söderort, 
reviderad 2014 
Dnr 1.1.76-2014 

 

Beslut 

 

 Boendeplanen läggs till handlingarna. 
 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningarna Skärholmen, Hägersten-Liljeholmen och 

Älvsjö har reviderat den gemensamma äldreboendeplanen för Västra 

Söderort enligt uppdrag från äldreförvaltningen. 

  

Antalet äldre över 80 år prognostiseras minskar från 2014 fram till år 

2018 för att därefter öka successivt. För de äldre över 90 år väntas en 

ökning av antalet först åren 2030. I Västra Söderort finns ett brett 

utbud av olika boendeformer för äldre som drivs i såväl egen regi som 

på entreprenad och av privata utförare.  

 

Förvaltningarnas samlade bedömning är att utbudet av servicehus 

samt vård- och omsorgsboenden kan tillgodose behovet under de 

närmaste åren. Samtidigt finns risk för en överkapacitet av dessa 

boendeformer. Olika former av boenden för äldre samt en utvecklad 

hemtjänst med specialteam, hemsjukvård och tillgång till 

dagverksamhet kan komma att innebära ett minskat behov av vård- 

och omsorgsboende, inom de närmaste åren. På längre sikt kan 

behovet komma att öka igen. Utifrån ett ökat framtida behov har 

Micasa sökt markanvisning 2025 för äldreboende vid 

Liljeholmskajen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2014-02-19. 

 
Särskilt uttalande (S)(V) 

Majvi Andersson m.fl. (S) och Emelie Roxby Schüsselder m.fl. (V) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

I redovisningen framgår att antal äldre över 80 år förväntas minska 

något fram till 2020, men därefter sker en kraftig ökning i alla grupper 

av äldre fram till 2040. 

 

Vi vill framhålla vikten av att det finns en tillräcklig tillgång till 

servicehuslägenheter. Servicehusen ses som en bra boendeform av 

många äldre och vi tror att fler skulle söka till dem om inte den 
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alltigenom rådande inställningen skulle vara att det av ekonomiska 

skäl alltid anses bättre att den äldre bor kvar i eget ordinärt boende 

med hemtjänstinsatser. Servicehusen är en trygg boendeform med en 

personalstab upp t.o.m sjuksköterskenivå. I servicehusets regi ordnas 

det ofta aktiviteter som bidrar till bättre hälsa och rörlighet, såsom 

gymnastikgrupper, mm. Gemensamma lokaler för möjligheter till 

social samvaro och tillgång till restaurang samt ofta även andra 

faciliteter som hårvård och fotvård, underlättar livet för de äldre. 

 

Biståndsbedömning görs alltid inför inflyttning. Kriterierna för att få 

en lägenhet är höga. Eftersom den äldre befolkningen framledes 

kommer att öka, är det helt fel väg att gå att lägga ner servicehusen. 

Vi anser att kriterierna borde mjukas upp, det skulle vara enklare att få 

en servicehuslägenhet. Det är en attraktiv boendeform som möjliggör 

ett högt mått av trygghet i tillvaron. Att så många 

servicehuslägenheter lagts ner har begränsat valfriheten för många 

äldre. Denna nerläggning och utfasning av servicehusen kan på både 

kort och lång sikt visa sig vara dålig ekonomi. 

 

I Älvsjö har framförallt det största hemtjänstföretaget problem på 

många områden att nå upp till stadens mål för kvalitet och service. 

Detta till trots är den äldres valfrihet starkt beskuren, han/hon tvingas 

att i första hand fortsätta sitt kvarboende med ständigt ökande 

hemtjänst och vid missnöje hänvisas till att byta hemtjänstföretag med 

allt besvär det innebär. Det finns fortfarande mycket kvar att önska 

innan hemtjänsten kan mäta sig med ett boende.  Vi menar att det är 

för hårda krav innan en äldre kan få tillgång till en lägenhet i ett 

servicehus eller ett boende på ett vård- och omsorgsboende. Vi känner 

oss inte förvissade om att vare sig ett tryggt boende eller ett boende 

med heldygnsomsorg för närvarande är till fullo tillgodosett. 

 

 

____________________ 
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§ 22  
Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 
Dnr 1.6.102-2014 

 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 

som kan föranledas av de inkomna skrivelserna och 

protokollsutdragen. 

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning över inkomna ärenden, klagomål och 

synpunkter under perioden 2014-01-20 till 2014-03-09. 

 

____________________ 
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§ 23  
Protokoll från pensionärsrådet 

 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 

Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådet 2014-03-20 redovisades. 

 

____________________ 
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§ 24  

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 2014-03-20 anmäldes. 

 

__________________ 
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§ 25  

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från förvaltningsgruppen 2014-03-27 anmäldes. 

 

_______________ 
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§ 26   

Minnesanteckningar från tvärpolitiska arbetsgruppen för 
trafik-, miljö- och planfrågor 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger minnesanteckningarna till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från tvärpolitiska arbetsgruppens sammanträde 2014-02-12 

anmäldes. 

 

___________________ 
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§ 27  

Övrigt verksamheten 

Förslag till namn på parkvägar i Solberga 

Stadsdelsnämnden beslöt 2013-09-26 att ge förvaltningen i uppdrag 

att anordna en tävling bland medborgarna i stadsdelen för 

namnförslag på gångstråk, parkvägar och öppna platser i framförallt 

Prästgårdsgärde och gångvägarna i Solbergaskogen. 

 

Förvaltningen har tagit fram ett förslag till namn på parkvägar i 

Solberga som presenterades för nämnden.  

 

 Nämnden beslöt att ställa sig bakom förslaget och skicka in det 

till stadsbyggnadsnämndens namnberedning, tillsammans med 

samtliga inskickade förslag.  

 

Kort remisstid 

Nämnden beslöt 2014-02-06 att hemställa till kommunstyrelsen att 

påtala problemet med den lokala demokratin vid för korta remisstider 

från myndigheter.  

 

Förvaltningen har upprättat en skrivelse som har signerats av 

nämndens vice ordförande och delgivits kommunstyrelsen. 

 

Stadsdelsdirektören informerade 

Invånare i Älvsjö 

I Älvsjö stadsdel bor nu mer än 27 000. 

 

Boendedialog 

Ett öppet hus har hållits på medborgarkontoret den 5 mars för att följa 

upp boendedialogen som genomfördes i stadsdelen i höstas. Många 

synpunkter har förts fram om resecentrum och då i huvudsak om 

rulltrappan, ledstången samt dålig lukt. Det finns också en del 

problem som hänger ihop med byggarbetsplatsen som kommer att bli 

bättre när hela byggnationen är klar. 

 

Seniorlägenheter och rådslag om äldreomsorgen 

Seniorlägenheter i Älvsjö servicehus kommer att vara klara för 

inflyttning under hösten. Det kommer att anordnas ett rådslag om 

äldreomsorgen i servicehuset den 26 maj. Mer information kommer. 

 

Invigning Älvsjöskogen 

Förvaltningen har fått besked från stadsledningskontoret om att 

Älvsjöskogen planeras invigas som naturreservat, samtidigt med 

ytterligare två reservat i staden. Tidpunkt är ännu inte fastställd. 
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Ny parkintendent till förvaltningen 

Ny parkintendent Eva Wretling tillträder den 1 april. 

 

Utdelades till nämnden: 

 Förslag till namn på parkvägar i Solberga 

Dnr 3.584-2013 

 Skrivelse om kort remisstid till kommunstyrelsen 

Dnr 1.6.59-2014 

 Stockholm Business Region Development AB 

”Så tycker företagen 2013” 

 

_________________ 
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§ 28   

Frågor från nämndens ledamöter och ersättare 

Hälsans förskola 

Majvi Andersson (S) hänvisade till missförhållanden som 

uppmärksammats på Hälsans förskola i staden och undrade hur det ser 

ut på deras förskola i Älvsjö. Göran Sjödin svarade att 

utbildningsförvaltningen har genomfört en tillsyn på förskolan 

Mockasinen och redovisat ett antal brister. En uppföljning har visat att 

framlagda påpekanden har åtgärdats. Det kan dock bli aktuellt att 

framöver att göra ytterligare inspektioner om det visar sig behövas. 

 

Hemtjänsten 

Gun Högbacke (S) är intresserad att få information om hur det 

fungerar med hemtjänsten i stadsdelen. Lars Arvidsson föreslog att 

frågan tas upp som ett tema framöver, då man kan informera om 

verksamheten och hur det går med det nya tidssystemet etc. 

Förvaltningen återkommer. 

 

________________  
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§ 29  

Protokoll från sociala delegationen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollen till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från sociala delegationen 2014-02-20, 2014-03-13 och 

2014-03-17 anmäldes. 

 

___________________ 

 


